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BRMG-KSiLP. V.0012.13.2014 

 

 

 

PROTOKÓŁ  NR 54-13/2014 
z  posiedzenia  

Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło  się   25 września 2014r.   

 
Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o  godzinie 8,30. 
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  7 (siedmiu), czyli było 
quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista  pozostałych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.   
 
Radny Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji  powitał wszystkich  obecnych i 
przedstawił porządek obrad - załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Dalej powiedział między innymi: 
Proponuję dodać  punkt 3 A -  jest to projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli 
przystąpienia gminy Miasta Gdańska do Stowarzyszenia „Pomorskie w Chinach” – druk nr 
1459.   
 

Komisja, jednogłośnie – 6 głosami za – przyjęła następujący porządek posiedzenia:   
 

1. Opiniowanie projektu  uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie podziału miasta 
Gdańska na stałe obwody głosowania – druk nr 1399. 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska 
odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia wyborów do Rady Miasta 
Gdańska, Sejmiku Województwa Pomorskiego oraz Prezydenta Miasta Gdańska 
zarządzonych na 16 listopada 2014r. – druk nr 1400. 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie „Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju 
Miasta” – druk nr 1450. 
   

3 A. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli przystąpienia gminy 
Miasta   Gdańska do Stowarzyszenia „Pomorskie w Chinach” – druk nr 1459.   
 
4. Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 

PUNKT  1 
Opiniowanie projektu  uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie podziału miasta 
Gdańska na stałe obwody głosowania – druk nr 1399. 

 
Sprawa: BRMG-S.0006.272.2014 -  Oryginał projektu uchwały  znajduje się przy  

protokole  z sesji  Rady Miasta  Gdańska z dnia 25 września 2014r.     
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Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Punkt  1 i punkt  2  to omówienie projektów  uchwał zmieniających uchwały w sprawie 
podziału Miasta na obwody głosowania  w wyborach samorządowych. Oddaje głos Pani 
Dyrektor.  
 

Alicja Bilińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji powiedziała między innymi: 
Jest to projekt uchwały zmieniający uchwałę o podziale Miasta na obwody głosowania. 
Rada Miasta Gdańska w kwietniu br. podjęła  uchwałę  dokonując podziału miasta na 207 
stałych obwodów głosowania. Liczba tych obwodów  się nie zmienia, natomiast zmieniły się 
trochę siedziby obwodowych komisji wyborczych. W pięciu obwodach nastąpiła zmiana 
nazwy jednostki, w której jest siedziba obwodowej komisji i w pięciu obwodach 
wprowadzono nowe  ulice. 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Jest  to formalna uchwała. Czy są pytania do Pani dyrektor? Jeśli nie ma  to przystępujemy 
do głosowania.  
Kto z Państwa  Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem omówionego projektu 
uchwały?   
Za 6 głosów, jednogłośnie. Opinia Nr 54-13/122-17/14  - opinia pozytywna 
 

 
PUNKT  2 

Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska odrębnych 
obwodów głosowania w celu przeprowadzenia wyborów do Rady Miasta Gdańska, 
Sejmiku Województwa Pomorskiego oraz Prezydenta Miasta Gdańska zarządzonych 
na 16 listopada 2014r. – druk nr 1400. 

 
 

Sprawa: BRMG-S.0006.273.2014 -  Oryginał projektu uchwały  znajduje się przy  

protokole  z sesji  Rady Miasta  Gdańska z dnia 25 września 2014r.  
 

Alicja Bilińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji  omówiła  przedmiotowy 
projekt  uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Jest  to równieŜ czysto formalna uchwała. Czy są pytania do Pani dyrektor? Jeśli nie ma  to 
przystępujemy do głosowania.  
Kto z Państwa  Radnych jest za pozytywnym zaopiniowanie   omówionego projektu 
uchwały?   
Za 6 głosów, jednogłośnie. Opinia Nr 54-13/123-18/14  - opinia pozytywna 
 

 
PUNKT  3 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie „Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju 
Miasta” – druk nr 1450. 
 
Sprawa: BRMG-S.0006.323.2014 -  Oryginał projektu uchwały  znajduje się przy  

protokole  z sesji  Rady Miasta  Gdańska z dnai 25 września 2014r.  
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Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Prosimy o krótkie zreferowanie materiału.  
 

śaneta Kucharska – Wydział Polityki Gospodarczej powiedziała między innymi: 
Proces budowy strategii trwał ponad rok. Do procesu tego zaprosiliśmy mieszkańców, 
przedstawicieli rad jednostek pomocniczych miasta Gdańska i kaŜdy miał moŜliwość 
wypowiedzenia  swoich sugestii i opinii nt.  kierunków  rozwoju Miasta.  
Przedstawiliśmy efekty konsultacji społecznych, które trwały od połowy maja  do połowy 
czerwca  bieŜącego roku. Od tamtego momentu zmieniliśmy dokument samej strategii i 
uwagi, które wpłynęło podczas konsultacji społecznych dotyczyły przede wszystkim 
zasadniczego elementu strategicznej wizji. Wydawała się ona nam nazbyt długa, 
nieczytelna, trudna do zapamiętania więc stworzyliśmy inną, która mam nadzieję  jest 
bardziej przekonywująca i brzmiała tak: naszą wizją jest Gdańsk, jako miasto skupiające i 
przyciągające to, co najcenniejsze. Ludzi dumnych z dziedzictwa, solidarnych, 
kreatywnych, rozwijających się i wspólnie kształtujących  przyszłość. Kolejnymi 
elementami, mierzalnymi  tej strategii to wzrost jakości Ŝycia i wzrost liczby mieszkańców.   
  
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
My znamy te dokumenty. Czy ktoś z Państwa Radnych ma  pytanie  do Pani śanety? 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy Państwo zastanawialiście się co dalej z tym dokumentem? Czy będzie on rozłoŜony na 
jakieś programy operacyjne? 
 

śaneta Kucharska – Wydział Polityki Gospodarczej 
Powołano dziewięciu koordynatorów, bo tyle wyznaczyliśmy programów operacyjnych i 
kaŜdy z nich buduje  swój zespół. Mieliśmy juŜ wstępne  spotkania, na których 
próbowaliśmy wraz z instytutem badań dokonać analizy, diagnozy społeczno – gospodarczej 
w kaŜdym z tych sektorów. To znaczy, Ŝe ta współpraca będzie o tyle   specyficzna, Ŝe nie 
będzie  to pionowe działanie, Ŝe kaŜdy zamyka się w granicach  swojego obszaru i próbuje 
tam wyznaczyć swoje  cele, tylko będzie to taka uzupełniająca się praca.  
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy  to będzie w granicach Urzędu Miejskiego?  
 

śaneta Kucharska – Wydział Polityki Gospodarczej 
Nie ograniczamy się tylko do tego. Mamy równieŜ ekspertów  i koordynatorów powołanych  
jednostek. 
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji, Przewodniczący Rady Miasta Gdańska   
Uczestniczyłem w pracach nad  strategią i mogę powiedzieć, Ŝe jest to naprawdę bardzo 
dobry materiał i  uwaŜam, Ŝe jedno z większych przedsięwzięć.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Strategia  ta  będzie dopełnieniem tego wielkiego skoku cywilizacyjnego.   
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Jakie środki  rocznie  macie zapewnione na aktualizację tej strategii.    
 

śaneta Kucharska – Wydział Polityki Gospodarczej 
Robiliśmy wszystko własnymi siłami, nie wspomagaliśmy się siłami zewnątrz, oprócz 
konsultanta zewnętrznego, Ŝeby mieszkańcy nie odbierali tych konsultacji bardzo 
formalnie  i sztywno, Ŝe przychodzą tylko sami urzędnicy.  
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Chciałbym przejść do pozytywnego zaopiniowania projektu strategii. 
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Kto z Państwa  Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zawartej w  
druku nr  1450? 

• za  6 głosów, jednogłośnie. Opinia Nr 54-13/124-19/14  - opinia pozytywna 
 
 
 

PUNKT  3 A 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli przystąpienia gminy 
Miasta Gdańska do Stowarzyszenia „Pomorskie w Chinach” – druk nr 1459.   
 
 
Sprawa: BRMG-S.0006.332.2014 -  Oryginał projektu uchwały  znajduje się przy  

protokole  z sesji  Rady Miasta  Gdańska z dnia 25 września 2014r.  

 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Dzisiaj w Chinach działa Biuro ze środków  po części ze składek, a po części ze środków 
unijnych, bo jest prowadzone jako projekt. Jest to inicjatywa Marszałka Pomorskiego i jest 
wola, aby Stowarzyszenie to działało dalej. Biuro  tak jak dzisiaj, będzie dalej zatrudniało 
trzy osoby i skalkulowany koszt to ok. 300-350 tys. zł. Marszałek przewiduje, Ŝe do tego  
Stowarzyszenia wejdzie kilkanaście gmin. NajwyŜszy koszt jaki moŜe nas ewentualnie jako 
gminę czekać to kwota 40-40 tys. zł rocznie i  taką kwotę mamy w uzasadnieniu wpisane.   
 

Jarosław Gorecki – członek Komisji 
Jaka  z tego tytułu jest  wymierna korzyść dla miasta.  
 

Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Wymiana handlowa pomiędzy przedsiębiorcami, są zaproszenia dla przedsiębiorców, aby 
się  spotykali. I spotykali się, były organizowane  zjazdy. Wyjazdy   do Chin odbywały  się 
po minimalnych kosztach i tak samo odbywały  się u nas rewizyty. 
 

Jarosław Gorecki – członek Komisji 
Takich bilateralnych spotkań jest masa z  róŜnymi podmiotami całego świata i 
niekoniecznie  do tego powoływane  są biura  itd.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
UwaŜam, Ŝe powinniśmy mieć jakiś przyczółek, czy teŜ punkt zaczepienia w Chinach, bo 
ktoś te spotkania musi kojarzyć. 
Jaki  jeszcze inne samorządy wchodzą  do tego Stowarzyszenia.  
 

Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Wszyscy chętni musza podjąć  taką samą uchwałę  jak my dzisiaj. Jest  to Gdynia, Pruszcz  
Gdański, Sopot. 
 

Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy to jest powiązane  z działalnością GOM-u czy nie? 
 

Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie powiem, aby  to było  związane  stricte  z działalnością GOM-u, bo to jest inicjatywa 
Marszałka. W tej inicjatywie juŜ my jako  Miasto  funkcjonujemy.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Kto z Państwa Radnych  jest z pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały  zawartego 
w  druku nr  1459? 

• za – 6 głosów, jednogłośnie -Opinia Nr 54-13/125-20/14  - opinia pozytywna. 
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PUNKT  4 
Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Jarosław Gorecki – członek Komisji 
Panie Przewodniczący. Nie wiem, czy  dzisiaj czytaliście  Państwo w Gazecie Wyborczej 
artykuł dotyczący między innymi naszej Komisji i Rady Miasta. Artykuł ten mówił o tym, Ŝe 
Rada Miasta  chce ograniczać drastycznie – wczoraj była konferencja prasowa Pani Leder i 
Gdańska Obywatelskiego, gdzie zaatakowano Radę Miasta, Ŝe ogranicza prawa jednostek 
pomocniczych. Gdyby była jeszcze  okazja w tej kadencji to zwracałbym się  z prośbą do 
Pana Przewodniczącego o  przypomnienie jak wyglądała  ostatnia dyskusja na Komisji 
Samorządu i Ładu Publicznego. Byłem  tym oburzony i niedopuszczalne jest, Ŝeby jednostki 
pomocnicze namawiały Radnych Miasta Gdańska  do  tego, Ŝeby ignorowały wskazania 
Wojewody, jako organu nadzoru do tego, Ŝebyśmy my ignorowali właśnie te wskazania 
Wojewody i ewentualnie występowali do sądu, czy Ŝeby  występował wojewoda  do sądu. 
To jest  niemoralne i nienormalne. 
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji, Przewodniczący Rady Miasta Gdańska   
Po autorach tego wystąpienia widzę, Ŝe zaczyna  się czas wyborczy. Byłem świadkiem 
rozmowy ze słuŜbami Wojewody, gdzie chcielibyśmy zachować te zapisy i Ŝeby rady 
dzielnic opiniowały plany miejscowe. Z tamtej strony  natknęliśmy się na stanowisko, Ŝe  
absolutnie się na to nie zgodzą. To nie było tak, Ŝe my chcieliśmy te kompetencje 
ograniczyć.  
Natomiast przykre jest to, Ŝe kandydat na prezydenta nie raczył zapoznać się z 
materiałami, bo przypuszczam, Ŝe to było z niewiedzy. Ta Pani coś usłyszała i powtarza. 
Dlatego  to jest przykre, Ŝe nie chciała się nad tym pochylić, ale od razu mówi, Ŝe myśmy  
to ograniczyli. Wojewoda  tego  teŜ nie ograniczył, po prostu prawo tak zafunkcjonowało.  
 

Jarosław Gorecki – członek Komisji 
To teŜ nie jest widzi mi się Wojewody, ale Wojewoda  i jego urzędnicy kierują się 
odpowiednimi przepisami. 
 

Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Mi się wydaje, Ŝe na końcu tej kadencji powinniśmy jako Komisja  napisać oświadczenie, 
które prześlemy do mediów. Nie czytałam  jeszcze  tego artykułu, ale nie mam powodu 
wierzyć  panu Goreckiemu, dlatego jestem za wydaniem oświadczenia  czy sprostowania 
jako Komisja. Nawet dzisiaj i rozesłać  to do mediów. Nie moŜna na takie rzeczy pozwolić. 
Taka jest moja propozycja i chętnie takie oświadczenie przygotuję.   
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Tak naprawdę to nie jest problem jednostek pomocniczych. To jest problem kilku 
jednostek ludzkich. Jest kilka osób, które tak naprawdę starają sobie znaleźć miejsce  w 
przestrzeni publicznej.  
 

Andrzej Witkiewicz  - przewodniczący Zarządu Dzielnicy StrzyŜa. 
Muszę  się  do tego odnieść. Tak jak było mówione poprzednio na Komisji – w statutach 
obecnej wersji, w § 65. 3 jest słowo „zameldowanie”. Przesłałem panu Przewodniczącemu 
analogiczne rozstrzygnięcia nadzorcze  wojewody zachodniopomorskiego w  sprawie słowa 
zameldowany. Tak samo pani mecenas z Urzędu Pomorskiego wstępnie potwierdziła, Ŝe 
takie słowo nie moŜe być.   
Druga rzecz, jaką przedstawiłem Przewodniczącemu   w e-mailu  z 13 września br.  to  
propozycja  wspólnego udania się do Pani mecenas w celu wyjaśnienia wszystkich 
wątpliwości  i nie interweniowania dopiero po podjęciu uchwały.  
 
Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Przepraszam, ale czy to jest forma szantaŜu?  
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Andrzej Witkiewicz  - przewodniczący Zarządu Dzielnicy StrzyŜa. 
JeŜeli jest  łamanie prawa. To nie jest wyciąganie czegoś nowego. Po co podejmować  coś, 
co jest wątpliwe. Pani mecenas powiedziała więcej, Ŝe moŜe nie takie wspaniałe  Rady, 
takich   wielkich  miast jak Gdańsk, ale inne  z nią konsultują nawet  uchwały na etapie 
projektów.  
 

Jarosław Gorecki – członek Komisji 
Ale nie ma przyjętego czegoś takiego, miasto ma  swoich prawników.  Wszystko jest okej 
jak nam odpowiada, a jak nam nie odpowiada, to… 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Wg mnie - mimo wiele bardzo dobrej woli i chęci  takiego purytańskiego, czystego  
prawodawstwa – wyrządza się bardzo duŜą krzywdę jednostkom pomocniczym. Mieszkańcy  
nie Ŝyją słowem „zameldowany” „zamieszkały”, mieszkańcy  nie Ŝyją tym, czy ktoś  
odbiera  chodnik czy nie. Zajmijcie się takimi sprawami, które są bliŜej ludzi, a nie 
procedurami i  statutami, Czy  myślicie, Ŝe to  interesuje  chociaŜ 1% mieszkańców StrzyŜy  
czy  całego Gdańska, nawet 1 promila to nie interesuje. Statuty w 475 tysięcznym mieście 
interesują 5 osób.  
 

Andrzej Witkiewicz  - przewodniczący Zarządu Dzielnicy StrzyŜa. 
Rada Miasta  odcięła  środki na statutową działalność rad  dzielnic. W poprzednich latach  
środki były dla działających  rad  przez cały rok. 
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Panie Radny, miałbyś chociaŜ odrobinę przyzwoitości. Rada Miasta zwiększyła  o 50%  środki 
na działalność statutową  i nie mów, Ŝe  Rada Miasta coś zabrała. Miej Pan odrobinę 
przyzwoitości.    
Dziękuję bardzo i kończymy  dyskusje.  
Czy ktoś ma pytania odnośnie korespondencji – są  dwie odpowiedzi na  wnioski  budŜetowe  
Komisji. Znacie Państwo ich  treść.  
 
Zamykam posiedzenie  - godz. 9,00 
 
 
 
                                                                           Przewodniczący  Komisji 
                                                                         Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                               Marcin Skwierawski  
Protokół sporządziła: 
Bogusława Pieklik 
 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  
 
 


